

MINUTES OF PROCEEDINGS

TUESDAY, DECEMBER 8, 1992

(41)

[Text]

The Standing Committee on National Defence and Veterans Affairs met *in camera* at 4:01 o'clock p.m. this day, in Room 701, La Promenade, the Vice-Chairman, Marc Ferland, presiding.

Members of the Committee present: John Brewin, Stan Darling, Marc Ferland, Bob Hicks, Arnold Malone, George Proud and Bill Rompkey.

In attendance: From the Research Branch of the Library of Parliament: Wolfgang Koerner, Michel Rossignol and Jim Lee, Research Officers. *From the Parliamentary Centre for Foreign Affairs and Foreign Trade:* Nicholas Swales, Consultant.

The Committee proceeded to discuss its future business.

It was agreed,—That the Chairman be authorized to sign a contract with the Parliamentary Centre for the period of January 1 to March 31 for a maximum amount of \$20,000.

It was agreed,—That the Committee pay the registration fees for any Member of the Committee and a researcher from the Parliamentary Centre attending the Conference of Defence Associations Ninth Annual Seminar on January 28, 1993, in Ottawa.

It was agreed,—That the Committee solicit written briefs from the public on Peacekeeping by letter, print (press release) and televised media (Parliamentary channel), at no cost.

It was agreed,—That this Committee summon the Minister of National Defence to appear before it on the 2nd of February to discuss the 1992 Auditor General's Report.

At 5:30 o'clock p.m., the Committee adjourned to the call of the Chair.

THURSDAY, DECEMBER 10, 1992

(42)

The Standing Committee on National Defence and Veterans Affairs met, *in camera*, at 3:42 o'clock a.m. this day, in Room 209, West Block, the Vice-Chairman, Marc Ferland, presiding.

Members of the Committee present: John Brewin, Stan Darling, Marc Ferland, Arnold Malone and George Proud.

Acting Member present: Len Hopkins for Bill Rompkey.

In attendance: From the Research Branch of the Library of Parliament: Wolfgang Koerner, Michel Rossignol and Jim Lee, Research Officers. *From the Parliamentary Centre for Foreign Affairs and Foreign Trade:* Nicholas Swales, Consultant.

Witnesses: From the Department of National Defence: Vice-Admiral John R. Anderson, Vice-Chief of Defence Staff; Rear-Admiral Larry Murray, Associate Assistant Deputy Minister, Policy and Communications; Major-General Paul Addy, Deputy chief of Defence Staff; Colonel Mike O'Brien, Director Operations; Major Frank Thorne, Defence Intelligence.

PROCÈS-VERBAUX

LE MARDI 8 DÉCEMBRE 1992

(41)

[Traduction]

Le Comité permanent de la défense nationale et des affaires des anciens combattants se réunit à huis clos à 16 h 01, dans la salle 701 de l'immeuble La Promenade, sous la présidence de Marc Ferland (*vice-président*).

Membres du Comité présents: John Brewin, Stan Darling, Marc Ferland, Bob Hicks, Arnold Malone, George Proud et Bill Rompkey.

Aussi présents: Du Service de recherche de la Bibliothèque du Parlement: Wolfgang Koerner, Michel Rossignol et Jim Lee, attachés de recherche. *Du Centre parlementaire pour les affaires étrangères et le commerce extérieur:* Nicholas Swales, consultant.

Le Comité délibère de ses travaux futurs.

Il est convenu,—Que le président soit autorisé à passer contrat avec le Centre parlementaire pour la période du 1^{er} janvier au 31 mars, jusqu'à concurrence de 20 000\$.

Il est convenu,—Que le Comité délègue un membre et un chargé de recherche du Centre parlementaire pour assister, le 28 janvier 1993, à Ottawa, au neuvième colloque annuel de la Conférence des associations de défense, et paie leurs frais d'inscription.

Il est convenu,—Que le Comité, sans engager de frais, lance un appel de mémoires sur le maintien de la paix, par lettre, communiqué ou message télévisé (chaîne parlementaire).

Il est convenu,—Que le Comité convoque le ministre de la Défense nationale le 2 février afin de discuter du rapport annuel de 1992 du vérificateur général.

À 15 h 30, le Comité s'ajourne jusqu'à nouvelle convocation du président.

LE JEUDI 10 DÉCEMBRE 1992

(42)

Le Comité permanent de la défense nationale et des affaires des anciens combattants se réunit à huis clos à 15 h 42, dans la salle 209 de l'édifice de l'Ouest, sous la présidence de Marc Ferland (*vice-président*).

Membres du Comité présents: John Brewin, Stan Darling, Marc Ferland, Arnold Malone et George Proud.

Membre suppléant présent: Len Hopkins remplace Bill Rompkey.

Aussi présents: Du Service de recherche de la Bibliothèque du Parlement: Wolfgang Koerner, Michel Rossignol et Jim Lee, attachés de recherche. *Du Centre parlementaire pour les affaires étrangères et le commerce extérieur:* Nicholas Swales, consultant.

Témoins: Du ministère de la Défense nationale: Vice-amiral John R. Anderson, vice-chef d'état-major de la Défense; Contre-amiral Larry Murray, sous-ministre adjoint associé, Politique et communications; Major-général Paul Addy, sous-chef d'état-major de la Défense; Colonel Mike O'Brien, directeur, Opérations; Major Frank Thorne, Renseignement de défense.